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PROTOKÓŁ LXXIII 

LXXIII Sesja Rady Miejskiej w Pilawie z dnia 17 listopada 2023 r. (Miejsko-Gminny 

Ośrodek Kultury w Pilawie) 

Sesja trwała od godziny 9:05 do godziny 10:35 

 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny   

2 Bujwid Anna obecna   

3 Gałat Tomasz obecny   

4 Gano Konrad obecny   

5 Gawryś Krzysztof obecny   

6 Jarosławski Mirosław obecny   

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota obecna   

8 Paradowski Jarosław obecny   

9 Parzyszek Radosław obecny   

10 Piętka Agnieszka obecna   

11 Przybysz Tomasz obecny   

12 Saganek Marek obecny   

13 Wojno Radosław obecny   

14 Zakrzewski Grzegorz obecny   

15 Zawadka Marcin obecny   

 

obecni 14 

wszyscy 15 

procent 93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 
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PORZĄDEK OBRAD 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 LXXIII Sesję Rady Miejskiej w Pilawie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca 

Rady Miejskiej Pani D. Niemiec-Jóźwicka. Przewodnicząca powitała wszystkich zebranych na 

sesji, Burmistrza Miasta i Gminy Pilawa Panią A. Łubian, Sekretarza Panią M. Śniegucką, 

Skarbnika Panią J. Szostak, dyrektorów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 

sołtysów i przewodniczących rad mieszkańców, pracowników Urzędu Miasta i Gminy Pilawa 

oraz radnych Rady Miejskiej w Pilawie. 

Porządek obrad LXXIII Sesji Rady Miejskiej w Pilawie: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 

2023 rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pilawa na lata 2023-2037. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

Miasta Pilawa. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Pilawa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Pilawa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku leśnego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt, dodatkowej opłaty ca wydłużony 

wymiar opieki powyżej 10 godzin oraz maksymalnej wysokości opłaty za wy żywienie w 

żłobkach utworzonych przez gminę Pilawa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnej Rady Seniorów w Pilawie oraz 

nadania jej Statutu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Pilawa z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024r. 

14. Przyjęcie protokołu: 

a) z LXXI Sesji Rady Miejskiej w Pilawie. 

b) z LXXII Sesji Rady Miejskiej w Pilawie. 

15. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

16. Wnioski i oświadczenia radnych. 

17. Sprawy różne. 

18. Zamknięcie sesji.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka stwierdziła 

prawomocność obrad. Na sesji obecnych było 14 radnych, nie było radnego M. Andrzejczyka. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy 

Pilawa na 2023 rok. 
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 Skarbnik Miasta i Gminy Pilawa Pani J. Szostak poinformowała, że w projekcie 

uchwały proponowane są następujące zmiany budżetu Miast i Gminy Pilawa:  

1) Po stronie dochodowej: 

  Na podstawie decyzji Wojewody Mazowieckiego zmniejsza się plan dotacji 

celowej na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne i materiały 

ćwiczeniowe o kwotę 1627,36 zł, zwiększa się plan dotacji celowej 

przeznaczonej na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby 

pobierające niektóre świadczenia o kwotę  498,00 zł, zmniejsza się plan dotacji 

celowej przeznaczonej na pomoc materialną o charakterze socjalnym w formie 

stypendiów i zasiłków szkolnych o kwotę 3889,00 zł, zwiększa się plan dotacji 

celowej przeznaczonej na realizację zadań zleconych z zakresu administracji 

rządowej o kwotę 3869,00 zł, 

 Wprowadza się środki otrzymane z Funduszu Pomocy na wypłatę świadczeń 

rodzinnych w kwocie 451,00 zł, na nadanie numeru PESEL obywatelom Ukrainy 

w kwocie 34,68 zł, na wykonanie zdjęcia w związku z nadaniem numeru PESEL 

obywatelom Ukrainy w kwocie 11,28 zł. 

 Aktualizuje się plan dochodów do wysokości wpływów. 

2) Po stronie wydatkowej: 

 Zwiększa się wartość zadania pn. „Budowa wodociągu w m. Gocław" o kwotę 

26.000,00 zł. 

 Zmniejsza się wartość zadania pn. „Budowa chodnika i ścieżki rowerowej w 

ciągu drogi wojewódzkiej nr 804-Pilawa ul. Letniskowa - dokumentacja 

projektowa o kwotę 40.000,00 zł. 

 Zmniejsza się wartość zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 131020W w m. 

Puznówka o kwotę 43.903,00 zł. 

 Zmniejsza się wartość zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 131031W w m. 

Jaźwiny o kwotę 52.721,00 zł – zmniejszenia tych zadań wynika z rozliczeń z 

dotującym. 

 Zwiększa się wartość zadania pn. „Przebudowa, rozbudowa i nadbudowa 

budynku Urzędu Miasta i Gminy w Pilawie wraz z obiektami towarzyszącymi" o 

kwotę 30.000,00 zł. 

 Udziela się dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarowej w Gocławiu w kwocie 

800,00 zł 

 Zwiększa się wartość zadania pn. „Budowa oświetlenia ulicznego w Gminie 

Pilawa" - 15.000,00 zł. 

 Zmniejsza się wartość zadania pn. „Wykonanie robót budowlanych na terenie 

wokół zabytkowego pomnika Ignacego Hordliczki w Trąbkach" - 396.794,96 zł. 

 Dokonuje się zmian w planie wydatków w celu prawidłowej realizacji zadań. 

3) Po stronie przychodów zmniejsza się wartość wolnych środków budżetu do wysokości - 

4.483.496,40 zł, 

 Skarbnik poinformowała również, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

dotyczą bezpośrednio aktualizacji dochodów i wydatków oraz wprowadzenia do Wykazu 

Przedsięwzięć wykonania robót budowlanych na terenie wokół zabytkowego pomnika Ignacego 

Hordliczki w Trąbkach. 

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i 

Gminy Pilawa na 2023 rok. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 
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Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Pilawa na lata 2023-2037 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Pilawa na lata 2023-2037 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 
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11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części Miasta Pilawa 

 Inspektor ds. budownictwa Pan S Duchna poinformował, że na dzisiejszą Sesję miała 

przyjechać autor projektu planu Pani M. Sienkiewicz, ale niestety nie dojedzie. Wyjaśnił, że 

projekt niniejszej uchwały dotyczy miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

miasta Pilawa. Jest to teren położony w północno-wschodniej części miasta obejmujący 6 

działek ewidencyjnych. Opracowanie planu dla przedmiotowego terenu umożliwi realizację 

zabudowy usługowo-produkcyjnej zgodnie z oczekiwaniami inwestora. Teren ten w projekcie 

miejscowego planu został przeznaczony pod teren usług lub produkcji przemysłowej lub 

składów i magazynów, oznaczony na rysunku planu symbolem UH-PP-PS. Obszar tego terenu 

to ok. 2,6 ha. W Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i 

gminy Pilawa, które zostało zmienione 21 września 2023 r. obszar ten ma wyznaczony kierunek 

przeznaczenia, jako teren obiektów produkcyjnych, składów i magazynów, teren zabudowy 

usługowej. Wobec powyższego miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego części 

miasta Pilawa nie narusza ustaleń ww. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Pilawa. W trakcie procedury sporządzania przedstawionego 

państwu projektu planu uzyskaliśmy wszystkie wymagane przepisami pozytywne uzgodnienia i 

opinie tego miejscowego planu. Wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 

wraz z prognozą oddziaływania na środowisko odbyło sie w dniach 14.09.2023 r. – 06.10.2023 

r. Termin składania uwag do tego planu upłynął 27.10.2023 r. Nie wpłynęły żadne uwagi do 

tego planu. Uchwalenie tego planu umożliwi rozbudowę zakładu, co będzie miało duży wpływ 

na rozwój miasta.  

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części Miasta Pilawa 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Pilawa. 

 Inspektor ds. wymiaru zobowiązań pieniężnych Pani M. Cygan poinformowała, że 

zgodnie z art. 5 ust 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych Rada 

Miejska, w drodze uchwały określa wysokość stawek podatku od nieruchomości, z tym że 

stawki nie mogą przekroczyć rocznie stawek maksymalnych ogłoszonych w obwieszczeniu 

Ministra Finansów w sprawie górnych stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych. Zgodnie 

z komunikatem Prezesa GUS z dnia 14 lipca 2023r. w sprawie wskaźnika cen towarów i usług 



8 
 

konsumpcyjnych w I półroczu 2023r. ogłasza się, że wskaźnik cen tworów i usług 

konsumpcyjny w I półroczu br. w stosunku do poprzedniego roku wyniósł 115,00 czyli wzrost 

cen o 15 %. Proponowane w uchwale stawki podatku od nieruchomości na 2024r., po 

szczegółowej analizie na komisji Rady Miejskiej zostały zaproponowane na poziomie wyższym 

o 10% w stosunku do roku 2023. Nadmieniła, że podwyższenie stawek podatku od 

nieruchomości zmniejszy nam skutki wynikające z obniżenia górnych stawek podatków, 

ponieważ konsekwencją nie przyjęcia górnych stawek podatku ogłoszonych przez Ministra 

Finansów jest zmniejszenie otrzymywanej przez gminę subwencji. Państwo radni otrzymali 

projekt uchwały ze stawkami, które zostały wypracowane na posiedzeniu Komisji Rady. 

 Radny M. Jarosławski poprosił o pozostawienie stawek podatku w dwóch punktach, tak 

jak zaproponowała to Pani Burmistrz. Nie wie, dlaczego część radnych, niestety w większości 

na komisji głosowała, żeby podwyższyć również o 10%. Jeżeli chodzi o stawkę podatku od 

działalności gospodarczej, którą mamy najwyższą w całym powiecie, jak również stawki 

podatku od pozostałych budynków. Niestety nie przyciągniemy tym inwestorów, ludzi, którzy 

chcą tu jakiś biznes prowadzić, mają dużo innych obciążeń, płacą bardzo wysokie stawki ZUS, 

stawki od środków transportu. Bardzo prosi o rozważenie pozostawienia tych dwóch stawek na 

dotychczasowym poziomie. Uważa, że jeżeli inne gminy podwyższą stawkę, to i tak będą mieli 

stawkę niższą niż my w tym roku. Poprosił o rozwagę. Za chwilę będą wybory i mieszkańcy 

was rozliczą za to. Pani Burmistrz zaproponowała, żeby zostawić te stawki, a część radnych 

była za tym, żeby podwyższyć o 10 %. 10% nie zawsze jest równo i sprawiedliwie.  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, że z tego co pamięta posiedzenie w 

sprawie stawek podatku było wspólne dla wszystkich komisji i były głosowania w sprawie tych 

stawek. 

 Radny M. Jarosławski wtrącił, że niestety jednym głosem przegraliśmy głosowanie. 

 Przewodnicząca stwierdziła, że niestety tak bywa, w innej sprawie ktoś inny przegrałby 

głosowanie jednym głosem.  

 Radny M. Jarosławski dodał, że to jest ten czas, kiedy możemy się zastanowić. Czasy są 

trudne też dla przedsiębiorców. My ich nie przyciągniemy takimi działaniami.  

 Radny T. Przybysz powiedział, że jeżeli mamy faworyzować jakąś grupę to zostawmy 

podatki na poziomie poprzedniego roku. Mamy dużo wniosków do budżetu, o to żebyśmy 

realizowali jakieś inwestycje. Nasza decyzja, która była podjęta na posiedzeniu wszystkich 

komisji Rady Miejskiej zapadła, że podnosimy wszystkie podatki o 10 %, czy to są środki 

transportowe, podatek rolny, leśny. Nie faworyzujmy jakiś grup.  

 Przewodnicząca dodała, że zwłaszcza, że nie są to górne stawki, które są proponowane 

przez Radę Ministrów, mamy takie prawo, żeby nie przyjmować górnych stawek i z tego prawa 

korzystamy. Dodatkowo, tak jak powiedział radny T. Przybysz, mamy mnóstwo wniosków, 

mieszkańcy wnioskują o różne rzeczy. Niestety mamy pieniądze tylko i wyłącznie z podatków 

od nieruchomości itd. Jak radny Pan M. Jarosławski wie, od wielu lat zabiegamy o różnych 

przedsiębiorców i nie dlatego przedsiębiorcy do nas nie przychodzą, że mamy wysokie podatki, 

tylko dlatego, że nie mamy takich terenów, którymi możemy dysponować i które możemy 

zaproponować naszym przedsiębiorcom potencjalnym, którzy chcieliby u nas otworzyć 

działalność. Myśli, że nie jest to sprawa wysokości podatków.  

 Radny M. Jarosławski powiedział, że pracownice Urzędu przygotowały bardzo ładnie 

zestawienie ze wszystkich gmin. Naprawdę mamy najwyższe podatki w całym powiecie. Jest 

przekonany, że jeżeli będzie podwyżka w innych gminach to i tak będzie stawka nie większa niż 

w tym roku.  Prosi, zęby wziąć to pod uwagę. Pani Burmistrz jest fachowcem i potrafi ocenić i 

sama zaproponowała w propozycjach, żeby zostawić stawki w tych dwóch punktach. Natomiast 

część radnych niw wie, dla czego myśli inaczej 
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 Przewodnicząca odpowiedziała, że każdy radny mam prawo myśleć inaczej.  

  Radny M. Jarosławski powiedział, że nie jest przedsiębiorcą, ale rozumie tych ludzi, oni 

dają miejsca pracy, mają dziś bardzo trudno, mają wiele obciążeń ze strony Rządu poprzedniego 

i innych uwarunkowań, jakie są dziś na runku. Dlatego prosi, jeżeli za chwilę przegłosujemy, 

trudno, ale z czystym sumieniem próbuje o to zawalczyć, żeby w tych dwóch punktach 

przychylić się do propozycji Pani Burmistrz  

 Przewodnicząca stwierdziła, że jeżeli już przychylamy się w dwóch punktach, to 

powinniśmy pozostawić tak jak radny T. Przybysz powiedział podatki na poziomie obecnego 

roku i nie faworyzować nikogo. Teraz inni przyjdą i powiedzą, że tym nie podnieśliśmy a im 

podnosimy, a tak samo są takimi samymi mieszkańcami. Dodała, że również jest 

przedsiębiorcą, może małym, ale też płaci podatek od nieruchomości, niemały i to rozumie, że 

jest taka sytuacja, a nie inna, że wszystko poszło w górę, podniosła też swoje usługi i rozumie, 

że musi również zapłacić większy podatek. Jest to dla niej jak najbardziej zrozumiałe.  

 Radny M. Jarosławski powiedział, że są to też stodółki i inne zabudowania, które 

niektórzy odziedziczyli, w których nie jest prowadzona działalność, rozebranie tego kosztuje 

bardzo dużo. Niektórzy mają te pomieszczenia i płacą za nie duże podatki. Wielu radnych było 

przeciw temu, żeby podnosić podatek tylko w tych dwóch punktach. Zawsze starał się dbać o 

interes i zawsze głosował tam, gdzie chodziło podatki, ale tu stawki są bardzo duże i za 

wysokie. Uważa, że tak jak Pani Burmistrz zaproponowała, powinno to zostać.  

 Burmistrz wyjaśniła, że druga propozycja dotyczyła tych osób, które posiadają budynki, 

a nie mają gospodarstwa rolnego. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej przypomniała, że wspólne stanowisko wszystkich 

komisji było takie a nie inne, a że tylko jednym głosem była różnica – niestety tak czasem w 

głosowaniach jest, ale jest ono jak najbardziej ważne. Przejdziemy do głosowania w tej sprawie 

i Państwo Radni albo podejmą uchwałę, albo nie.  

 Radny M. Jarosławski powiedział, że nie chodzi o to, żeby wszystkich podatków nie 

przegłosować, tylko w tych dwóch punktach to zweryfikować. Kiedyś na poszczególnych 

komisjach indywidualnie rozpatrywaliśmy poszczególne stawki, później było to zebrane. Teraz 

była wspólna komisja, nie ma nic przeciwko temu, ale w tych dwóch punktach możemy jeszcze 

dziś podjąć decyzję i przyjąć wszystkie inne podatki przyjąć. Bardzo skrupulatnie się temu 

przyglądaliśmy.  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej oznajmiła, iż rozumie, że radny M. Jarosławski stawia 

wniosek o zmianę dwóch punktów, które przegłosujemy każdy pojedynczo. Porosiła radnego 

M. Jarosławskiego, żeby wskazał, których punktów dotyczy wniosek.  

 Radny M. Jarosławski odpowiedział, że jest to punkt 6 – „od budynków zajętych na 

prowadzenie działalności gospodarczej” i w punkcie 9 – „od pozostałych budynków” tabeli, nad 

którą radni pracowali na komisjach.  

 Przewodnicząca poprosiła o wskazanie punktów w projekcie uchwały.  

 Pani M. Cygan powiedział, że jest to §1 pkt 2b oraz § 1pkt 2e. 

 

 Głosowanie o zmianę projektu uchwały w §1 ust.2 b „od budynków lub ich części 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich 

części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – od 1m² powierzchni użytkowej” z 

27,67zł na 25,16zł, czyli pozostawienie na poziomie z toku 2023.  

głosowanie wniosek o zmianę projektu uchwały w §1 ust.2 b 
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jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 8 57.14 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 6 42.86 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna PRZECIW 

3 Gałat Tomasz PRZECIW 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota PRZECIW 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz PRZECIW 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz PRZECIW 
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15 Zawadka Marcin PRZECIW 

 

Głosowanie nad wnioskiem  o zmianę projektu uchwały w §1 ust.2 e „od budynków lub ich 

części pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – od 1m2 powierzchni użytkowej” z 5,89 zł 

na 5,36zł, czyli pozostawienie na poziomie z roku 2023: 

głosowanie wniosek o zmianę projektu uchwały w §1 ust.2 e 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 64.29 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 5 35.71 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz PRZECIW 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota PRZECIW 

8 Paradowski Jarosław ZA 
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9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz PRZECIW 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz PRZECIW 

15 Zawadka Marcin PRZECIW 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że projekt uchwały został zmieniony, 

§1 pkt 2b i w §1 pkt 2e stawki pozostały na poziomie roku 2023. Poprosiła radnych o 

naniesienie zmian w projekcie uchwały.  

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Pilawa 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 64.29 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 5 35.71 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 
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3 Gałat Tomasz PRZECIW 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota PRZECIW 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz PRZECIW 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz PRZECIW 

15 Zawadka Marcin PRZECIW 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Pilawa. 

 Inspektor ds. księgowości podatkowej Pani A. Wójcik poinformowała, że zgodnie z 

art.10 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych Rada 

Miejska w drodze uchwały określa wysokość stawek podatku od środków transportowych, z 

tym, że stawki nie mogą przekroczyć rocznie stawek maksymalnych ogłoszonych w 

obwieszczeniu Ministra Finansów. Na podstawie komunikatu Prezesa GUS z 21 lipca 2023 

roku ceny cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2023r wzrosły o 15% w stosunku 

do pierwszych 6 miesięcy roku 2022. Zaproponowane w projekcie uchwały stawki podatku od 

środków transportowych, po szczegółowej analizie na posiedzeniu komisji Rady Miejskiej 

zostały ustalone na poziomie wyższym o 10% w stosunku do obowiązujących w tym roku. 

Wobec powyższego zaproponowany wzrost stawek podatkowych jest niższy od wskaźnika 

wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2023 roku. 

Zaproponowane stawki mieszczą się w górnych granicach określonych przez stawki minimalne 

i górne granice stawek zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych obowiązujących na terenie Miasta i Gminy 

Pilawa. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 
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Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku leśnego. 

 Inspektor ds. wymiaru zobowiązań pieniężnych Pani M. Cygan poinformowała, że w 

dniu 20 października 2023r. Prezes Głównego Urzędu Statystycznego ogłosił komunikat w 

sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej 

przez nadleśnictwo za pierwsze trzy kwartały br. Cena ta wynosi 327,43 zł za 1m
3
 drewna. 

Stawkę podatku wylicza się mnożąc cenę drewna przez współczynnik 0,220 m
3
 czyli 

równowartość pieniężna 0,220 m
3
 drewna, z czego wynika iż będzie ona wynosiła 72,03 zł za 

hektar fizyczny lasu. Rada gminy może obniżyć kwotę stanowiącą średnią cenę sprzedaży 

drewna, przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego na obszarze gminy, 

podejmując odpowiednią uchwałę. Po szczegółowej analizie stawki podatku leśnego na komisji 

Rady Miejskiej, radni podjęli decyzję o obniżeniu ceny drewna, ogłoszonej przez GUS. Projekt 

niniejszej uchwały przewiduje obniżenie ceny drewna z kwoty 327,43 zł za 1m
3
 do kwoty 

294,48 zł za 1 m
3
, co daje wysokość podatku leśnego w kwocie 64,78 zł za 1 ha lasu.  

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku leśnego. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 
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5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego. 

 Inspektor ds. wymiaru zobowiązań pieniężnych Pani M. Cygan poinformowała, że 

podatek rolny obliczany jest według średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 

poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy. Średnią cenę skupu żyta ustala się na 

podstawie komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, ogłaszanego w Dzienniku 

Urzędowym Rzeczpospolitej Polskiej „Monitor Polski” w terminie do dnia 20 października 

roku poprzedzającego rok podatkowy. Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 19 października 2023r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 

kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024, średnia cena 

skupu żyta wynosi 89,63 zł. Zgodnie z art. 6 ust. 3 ustawy o podatku rolnym, Rada Miejska w 

drodze uchwały jest uprawniona do obniżenia ceny skupu żyta określonej w ust. 2 w/w ustawy 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze Miasta i Gminy Pilawa. 

Po szczegółowej analizie stawki podatku rolnego na komisji Rady Miejskiej, radni podjęli 

decyzje o obniżeniu ceny żyta, ogłoszonej przez GUS. Projekt uchwały przewiduje obniżenie 

ceny żyta z kwoty 89,63 zł za 1q  do kwoty 74,38 zł za 1q, co daje wysokość podatku rolnego  

w kwocie 185,95 zł za1 ha gruntów gospodarstw rolnych i 371,90 zł za 1 ha pozostałych 

gruntów rolnych. Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy o Izbach Rolniczych projekt niniejszej 

uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 

rok 2024 został pozytywnie zaopiniowany przez Mazowiecką Izbę Rolniczą. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego. 
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jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 
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15 Zawadka Marcin ZA 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów. 

 Inspektor ds. księgowości podatkowej Pani A. Wójcik poinformowała, że niezbędnym 

warunkiem ustalenia wysokości opłaty od posiadania psa na ternie danej gminy jest podjęcie 

przez Radę stosownej uchwały. W sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów, 

określenie wysokości stawki oraz zasad poboru i terminów jej płatności. Opłatę pobiera się od 

osób fizycznych, zgodnie z art. 18a ust. 2 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i 

opłatach lokalnych, opłaty od posiadania psów nie pobiera się m.in.  od osób w wieku powyżej 

65 lat  prowadzących samodzielne gospodarstwo domowe z tytułu posiadania jednego psa, a 

także od podatników podatku rolnego od gospodarstw rolnych z tytułu posiadania nie więcej niż 

dwóch psów. Opłata od posiadania psa nie może przekroczyć górnych granic stawek 

kwotowych ogłoszonych przez Ministra Finansów w drodze obwieszczenia z dnia 21 lipca 2023 

roku w sprawie górnych stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2024 i wynosi 

ona 173,57zł od jednego psa posiadanego przez osobę fizyczną. Po szczegółowej analizie na 

posiedzeniu komisji Rady Miejskiej w Pilawie w projekcie uchwały została zaproponowana 

roczna stawka od posiadania psa w wysokości 40zł od każdego psa. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 



19 
 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt, dodatkowej opłaty za 

wydłużony wymiar opieki powyżej 10 godzin oraz maksymalnej wysokości opłaty za wy 

żywienie w żłobkach utworzonych przez gminę Pilawa. 

 Burmistrz Miasta i Gminy Pilawa Pani A. Łubian przypomniała, że już drugi rok 

funkcjonuje na terenie Miasta i Gminy Pilawa Żłobek Samorządowy. Do końca tego roku 

wszystkie osoby, które oddały dziecko do Żłobka, nie musiały płacić za pobyt dziecka w 

Żłobku, ponieważ do końca roku korzystamy z projektu unijnego, który udało się pozyskać 

częściowo na wyposażenie Żłobka, jak i utrzymanie tego Żłobka. Do końca roku jeszcze 

rodzice korzystają z tej ulgi, płacą tylko za wyżywienie dziecka w Żłobku. Natomiast zgodnie z 

ustawą o samorządzie, jak i ustawą o opiece nad dziećmi do lat trzech, mamy obowiązek 

uchwalić za pobyt dzieci w Żłobku opłatę stałą wynikającą z kosztów, opłatę dodatkową za 

wydłużony wymiar opieki powyżej 10 godzin dziennie, jak również maksymalną wysokość 

opłaty za wyżywienie dziecka uczęszczającego do Żłobka. Tak jak rozmawialiśmy na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, Żłobek nie jest obowiązkowy, natomiast to, że 

udało się go utworzyć, to jest to ogromna ulga dla rodziców, dla mam szczególnie, które mogą 

dzięki temu wrócić na rynek pracy. Wiadomo, że Żłobek powinien generalnie być dla 

mieszkańców naszej gminy i dla osób, które faktycznie mogą to potwierdzić, czyli rozliczają się 

w Urzędzie Skarbowym, skąd podatek trafia na teren naszej gminy. Jak wyjaśnialiśmy na 
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posiedzeniach Komisji Rady, służby finansowe Urzędu policzyły koszt funkcjonowania Żłobka 

w wysokości 1.145.415,55 zł, biorąc pod uwagę, co miesiąc, koszt utrzymania 1 dziecka w 

Żłobku został wyliczony na 1.590 zł miesięcznie. Jest to kwota, jaką będą płacili mieszkańcy 

Miasta i Gminy Pilawa, natomiast dzieci spoza gminy będą płacili 1900zł miesięcznie. Zgodnie 

z przepisami opłata stała za pobyt dziecka w Żłobku ustalona jest za 10 godzin funkcjonowania 

Żłobka. Dodatkowo mamy ustalić opłatę za każdą rozpoczętą godzinę pobytu dziecka w 

Żłobku. W oparciu o płace pracowników, opłata za każdą rozpoczętą godzinę została ustalona w 

wysokości 40 zł za każdą rozpoczętą godzinę. Maksymalna opłata za wyżywienie dziecka w 

Żłobku, zgodnie z wyliczeniami Pani Dyrektor, powinna wynosić 11 zł dziennie, tak jak jest to 

wpisane w uchwale.  Przy okazji Burmistrz poinformowała, że zgodnie z programami Ministra 

Pracy i Polityki Społecznej rodzice dzieci uczęszczających do Żłobka mogą ubiegać się również 

o dodatkowe dofinansowanie obniżenia opłaty za pobyt dziecka Żłobku. To dofinansowanie 

przysługuje rodzicom dziecka uczęszczającego do Żłobka i niekorzystających z Rodzinnego 

Kapitału Opiekuńczego. To dofinansowanie wynosi 400 zł miesięcznie na dziecko i nie może 

przekroczyć opłaty stałej za dziecko i można otrzymać nie dłużej niż do ukończenia roku 

szkolnego, w którym dziecko kończy 4 rok życia. To dofinansowanie przysługuje bez względu 

na dochód w rodzinie, przy czym wniosek składa się do ZUZu i ZUS kwalifikuje wtedy rodzica 

do dofinansowania, ale wniosek można złożyć najwcześniej w dniu, w którym dziecko zacznie 

uczęszczać do placówki, dlatego warto zrobić to w ciągu dwóch miesięcy od rozpoczęcia 

uczęszczania dziecka do Żłobka, to wówczas ZUS przyznaje świadczenie od dnia, w którym 

dziecko rozpoczęło pobyt w Żłobku. Jeżeli zrobimy to później, to ZUS przyzna opłatę dopiero 

od miesiąca złożenia wniosku. Takie dofinansowanie będzie przekazywane na rzecz Żłobka 

pomniejszając w ten sposób opłatę za Żłobek.  

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt, dodatkowej 

opłaty za wydłużony wymiar opieki powyżej 10 godzin oraz 

maksymalnej wysokości opłaty za wy żywienie w żłobkach 

utworzonych przez gminę Pilawa. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 



21 
 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnej Rady Seniorów w 

Pilawie oraz nadania jej Statutu. 

 Burmistrz Miasta i Gminy Pilawa Pani A. Łubian poinformowała, że jednym z zadań 

samorządu gminnego jest dbałość o jego mieszkańców w tym oczywiście dbałość o osoby 

starsze. Jest ustawa, która określa zakres monitorowania sytuacji osób starszych, mówi o 

podmiotach, które w tym uczestniczą i też wskazuje nam pewne nasze obowiązki. Jak Państwo 

wiedzą na terenie Miasta i Gminy Pilawa bardzo aktywnie działają osoby starsze, głównie 

poprzez koła emerytów i rencistów, ale również są to te grupy niezrzeszone, które też mają 

swoje potrzeby i swoje oczekiwania, ale też bardzo aktywnie uczestniczą w życiu publicznym w 

różny sposób. Za pośrednictwem Urzędu, Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury i Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej realizujemy szereg działań skierowanych do osób 

starszych. To są nie tylko nasze działania poprzez nasz budżet, to są projekty unijne, które 

realizujemy, to są różnego rodzaju spotkania, wyjazdy. Burmistrz podkreśliła, iż w tej chwili 
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projekty unijne nam się skończyły i nie mamy żadnego finansowania, natomiast pojawia się 

możliwość pozyskania czy ubiegania się o pozyskane środki na funkcjonowanie działań 

skierowanych do osób starszych, ale warunkiem złożenia wniosku jest powołanie Rady 

Seniorów przez Radę Miejską w Pilawie. Ponieważ spotykamy się niejednokrotnie z grupami 

osób starszych, kontaktowała się z tymi osobami. Oni są zainteresowani, żeby utworzyć tę 

gminną Radę Seniorów i oczywiście są otwarci na współpracę w tym zakresie. Stąd macie 

Państwo przed sobą projekt uchwały dotyczący powołanie Miejsko-Gminnej Rady Seniorów, 

załącznikiem jest Statut, w którym określiliśmy postanowienia ogólne, czyli jaki jest cel 

działania, bo Rada miałaby głównie charakter konsultacyjny, doradczy i inicjatywny w 

sprawach ważnych dla osób starszych. Mamy też tu wspólne działania określone, określony tryb 

wyboru członków Rady, organizacje i tryb działania Rady i oczywiście macie Państwo to co 

wynika z uzasadnienia, czyli sytuacja demograficzna, jak też potrzeba zwiększania określonych 

działań aktywności społecznej, czyli mamy taką sytuację, że tych osób starszych jest trochę 

więcej, a osoba starsza, to jest już osoba, która ukończyła, zgodnie z ustaw 60rok życia. Jeżeli 

radni zechcą podjąć tę uchwałę w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnej Rady Seniorów, ułatwi 

to współpracę z osobami starszymi i ułatwi nam to podejmowanie różnego rodzaju działań, co 

prawda 14 listopada był dzień seniora, my w przyszłym tygodniu organizujemy czterodniowe 

spotkania, zaczynamy od środy wykładem dr J. Tulimowskiego na temat tego jak żyć zdrowo i 

dlaczego należy przeprowadzać badania profilaktyczne. Te informacje wywiesimy na terenie 

całej gminy, zainteresowane osoby będą mogły przyjść i skorzystać. Od środy do soboty 

codziennie będzie się coś działo, bo mamy na uwadze wspieranie w różnych formach osób 

starszych i podjęcie takiej uchwały umożliwiłoby nam złożenie wniosku i szukania możliwości 

finansowych na kolejne dalsze działania dla osób starszych. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnej Rady 

Seniorów w Pilawie oraz nadania jej Statutu. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 
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1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy 

Pilawa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2024r. 

 Pani A. Trzeciak poinformowała, że działalność pożytku publicznego prowadzona przez 

organizacje pozarządowe w sferze zadań publicznych określonych w ustawie o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie. Ustawa ta w art. 5a ust. 1 nakłada na organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia, po konsultacjach z organizacjami 

pozarządowymi Rocznego programu współpracy samorządu z tymi organizacjami. Program 

uchwalany jest w terminie do 30 listopada, roku poprzedzającego okres jego obowiązywania. 

Konsultacje przedstawionego Państwu projektu programu trwały od 23 października do 6 

listopada br. Ogłoszenie w tej sprawie zamieszczono w BIP oraz na stronie internetowej urzędu, 

wraz z formularzem do zgłaszania propozycji zmian i uwag do programu. W wyznaczonym 

terminie do tutejszego urzędu wpłynęła jedna propozycja uzupełnienia zapisów programu w 

rozdziale V, który dotyczy priorytetowych zadań publicznych na 2024r. Formularz z propozycją 

zmian złożyło Stowarzyszenie „Forum Przedsiębiorczości, Integracji i Edukacji” z Miętnego.  

Organizacja wniosła o dopisanie do programu zadań z zakresu promocji i ochrony zdrowia. 

Przedstawiony Radzie projekt programu już po wprowadzonych zaproponowanych zmianach. 

Dodała, że zgodnie z ustawą programu określa także zasady, zakres oraz formy współpracy, 

które realizowane są w partnerstwie i jawności w zakresie wykonywanych zadań publicznych. 

Wyznaczone w nim został zakres najważniejszych działań, jak również wysokość środków 

finansowych przeznaczonych w budżecie na ich realizację, a także tryb powoływania i zasadny 
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działania komisji konkursowej do opiniowania ofert w otwartych konkursach. Podjęcie uchwały 

ma na celu budowanie dialogu obywatelskiego, umocnienie lokalnych działań, tworzenie 

warunków do powstawania nowych inicjatyw na rzecz społeczności lokalnej oraz wspieranie 

organizacji pozarządowych i zapewnienie im dobrych warunków do działania na rzecz 

Mieszkańców Miasta i Gminy Pilawa.   

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy Miasta i 

Gminy Pilawa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024r. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 
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9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

Ad.14a Przyjęcie protokołu z LXXI Sesji Rady Miejskiej w Pilawie 

Uwag do protokołu nie zgłoszono 

głosowanie Przyjęcie protokołu z LXXI Sesji Rady Miejskiej w Pilawie 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 
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4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

Ad.14bPrzyjęcie protokołu z LXXII Sesji Rady Miejskiej w Pilawie 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

głosowanie Przyjęcie protokołu z LXXII Sesji Rady Miejskiej w Pilawie 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz WSTRZYMAŁ SIĘ 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

Ad. 15 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pilawa Pani A. Łubian poinformowała, że od ostatniej nie minęło 

dużo czasu, ale bieżąca działalność jest prowadzona tak jak zawsze. Podjęła 3 zarządzenia: 

 w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela kontraktowego 

ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela mianowanego osoby zatrudnionej w 

przedszkolu samorządowym w Pilawie, 

 w sprawie zmiana w budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 2023 rok – zwiększaliśmy o 

kwotę 49.520 zł w ramach jednego działu i po drugiej stronie były przesunięcia, 

 w sprawie wprowadzenia kwoty 14.370 z jako dotacja z funduszu pomocy na realizację 

dodatkowych zadań oświatowych. 

 Niezależnie od tego w ramach bieżącej działalności mieliśmy okazje pracować nad 

konkursami, jakie Marszałek Województwa Mazowieckiego. Ponieważ czas był krótki 

złożyliśmy w tym okresie 8 wniosków: 

1) Kolejny program ogłoszony przez Marszałka dotyczył „Mazowsza dla czystego 

powietrza”, przy czym w każdym tym programie są określone działania, na które 

możemy się ubiegać. Jest określona maksymalna wartość możliwego dofinansowania. 

Ustawa antysmogowa nakłada na nas od przyszłego roku obowiązek czyszczenia ulic 

na mokro. Jest tu szansa na złożenie wniosku na zakup pojazdu do czyszczenia ulic na 

mokro i w porozumieniu z Dyrektorem Zakładu Gospodarki Komunalnej w Pilawie 
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zdecydowaliśmy, żeby ubiegać się o 200.000 zł na zakup niedużego pojazdu do 

czyszczenia ulic na mokro i taki wniosek został złożony. Gdybyśmy otrzymali środki, i 

udałoby się kupić to urządzenie, to miałoby być przeznaczone do działań polegających 

na oczyszczaniu ulic w mieście Pilawa wynikających z ustawy i mazowieckiej uchwały 

antysmogowej. Przede wszystkim chodziłoby nam o usuwanie z nawierzchni dróg, 

chodników i innych powierzchni miejskich zanieczyszczeń po intensywnych opadach 

deszczu, usuwania kurzu, pyłu i liści, przy założeniu, że taki wniosek zostanie 

dofinansowany.  

2) Kolejny wniosek dotyczy programu „Mazowsze dla czystego powietrza 2024”, gdzie 

również z uchwały antysmogowej wynikają dla nas pewne obowiązki i musimy w 

dalszym ciągu w każdym roku przeprowadzać kontrolę palenisk domowych. Jest 

wskazane w uchwale ile musimy na wsi, ile w mieście. Jest to dosyć skomplikowana 

praca i działanie. W ramach tego programu była również możliwość zwrócenia się o 

dofinansowanie i złożyliśmy wniosek. Wartość zadania określiliśmy na 103.443zł, przy 

czym chcielibyśmy tę kontrolę palenisk wykonać z wykorzystaniem dronów i 

czujników jakości powietrza, wykonaniu pomiarów w zakresie poziomu 

zanieczyszczenia powietrza. Po wytypowaniu posesji, w których wyniki pomiaru 

dronem będą odbiegały od norm, przeprowadzona zostanie kontrola paleniska wraz z 

pobraniem próbek popiołów do badań laboratoryjnych. W tym roku również takie 

badania robiliśmy i mamy obowiązek realizować to w dalszym ciągu. Gdybyśmy 

otrzymali środki byłoby to dla nas duże ułatwienie.  

3) Złożony został Wniosek o przyznanie pomocy finansowej z budżetu Województwa 

Mazowieckiego w ramach programu „Mazowsze dla sportu 2024”. Możemy ubiegać się 

o prawie 350.000 zł. W ramach tego zadania zaproponowaliśmy modernizację boiska 

wielofunkcyjnego w Pilawie przy szkole. Już w tym roku Pani Dyrektor zgłaszała taką 

potrzebę. Nawierzchnię trzeba wymienić, bo ona funkcjonuje już kilkanaście lat. Stąd 

oczywiście zakładamy tu rozebranie trawy syntetycznej wraz z wywiezieniem od 

utylizacji i płożenie nowej nawierzchni poliuretanowej, gdzie będą również 

zamontowane nowe urządzenia i chcielibyśmy zwiększyć możliwość korzystania z tego 

boiska, nie tylko do piłki nożnej, ale i do siatkówki, koszykówki i do tenisa, bo takie 

zapotrzebowanie szkoła złożyła. Stąd taki wniosek również został złożony.   

4) Kolejny wniosek do Marszałka złożony został w ramach programu „Mazowsze dla 

klimatu 2024”. Mamy tu możliwość dofinansowania do 200.000 zł. Chcielibyśmy w 

ramach ewentualnie pozyskanych środków, wymienić kolejne lampy, wykonać 

modernizację oświetlenia ulicznego, czyli wymieniać te lampy z sodowych na ledowe.  

Z kosztów wynika, że moglibyśmy wymienić 185 sztuk wyeksploatowanych opraw 

oświetleniowych sodowych na nowoczesne ledowe z funkcją nowoczesnego sterowania 

oświetleniem oraz redukcją mocy w godzinach nocnych o prawie 60%, czego prawie 

gołym okiem nie widać, ale jeśli chodzi o zużycie energii to ma do dla nas istotne 

znaczenie.  W ten sposób chcielibyśmy zmniejszyć niskoemisyjność. Tam gdzie nam 

się udało lampy wymienić, to one się palą, bo nie opłaca nam się ich już wyłączać.  

5) Kolejny wniosek złożyliśmy też do Marszałka w ramach zadania związanego z OSP na 

przyszły rok. Jest tu możliwe dofinansowanie w kwocie 40.000zł. Złożyliśmy wniosek 

na zakup sprzętu, wyposażenia i umundurowania galowego dla wszystkich jednostek z 

tereny Miasta i Gminy Pilawa, zgodnie ze złożonymi przez nich wnioskami.  

6) Złożony został wniosek o przyznanie pomocy finansowej z budżetu Województwa 

Mazowieckiego w ramach zadania „Mazowieckie strażnice OSP” - edycja 2024, gdzie 

również możemy ubiegać się o 40.000 zł. Złożyliśmy wniosek na modernizację 

budynku strażnicy OSP w Gocławiu, w którym chcielibyśmy zrobić toalety. Jeden 

wniosek już jest, mamy tam ponad 100.000 zł w programie unijnym, który musimy 

zrealizować do końca czerwca, a to zadanie wpisuje się, więc dołożylibyśmy, jeżeli 

otrzymamy środki z tego programu.  

7) W ramach programu „Mazowsze dla lokalnych centrów integracyjnych 2024” 

złożyliśmy wniosek na dalszy etap zadania „Budowa świetlicy wiejskiej w sołectwie 
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Niesadna-Przecinka”. Można ubiegać się o 200.000 zł. W tym roku też skorzystaliśmy z 

tego programu, dofinansowanie wynosiło 150.000 zł, na przyszły rok zaplanowane jest 

200.000 zł. Ponieważ ten budynek zamykamy w tym roku, więc jeżeliby się udało 

pozyskać, to byśmy te środki wykorzystali na dokończenie tego budynku.  

8) Złożyliśmy wniosek na kwotę 117.000 zł do programu „Mazowsze dla miejsc pamięci 

2024” na realizacje zadania pn.: „Ocalenie od zapomnienia mogił o znaczeniu 

historycznym”. W tym roku przy okazji Święta Niepodległości otwieraliśmy pomnik 

przy zjeździe do Łucznicy, który został w dużej mierze sfinansowany ze środków 

Samorządu Województwa Mazowieckiego z tego programu. Natomiast, jeżeli udałoby 

się pozyskać środku na przyszły rok, to chcielibyśmy podkreślić walory historyczne 

grobów wojennych znajdujących się na cmentarzu w Trąbkach, bo w różnych miejscach 

cmentarza znajduje się łącznie 13 mogił o znaczeniu historycznym. Jeżeli udałoby się 

pozyskać te środki, to chcielibyśmy przeprowadzić prace rewitalizacyjne, czyli 

wymienić zniszczone betonowe płyty nagrobne na jasne, może zrobić kostkę, poprawić 

krzyże, generalnie poprawić estetykę tych grobów, o które mamy obowiązek dbać i 

powinniśmy pokazywać to nie tylko naszym mieszkańcom, ale też naszym dzieciom, 

harcerzom, żeby był ten szacunek, dla osób, które zginęły.  

Informacja z realizacji zamówień publicznych:  

1) Zawarta została umowa na zadanie „Budowa wodociągu w m. Jaźwiny”, 

wykonawcą będzie HYDROMIX, wkrótce rozpocznie się realizacja zadania.  

2) Zawarta została umowa na przebudowę ul. Mickiewicza w Pilawie wykonanie 

chodników oraz wyniesionego skrzyżowania wraz z 4 przejściami dla pieszych, 

wykonawcą jest firma Usługi Brukarskie i Projektowe Mateusz Kowaluk. 

3) Unieważniliśmy kolejny przetarg na zakup wyposażenia do Żłobka w ramach 

programu Aktywni na rynku pracy – żłobek samorządowy w Gminie Pilawa. 

Wpłynęły tym razem trzy oferty, ale wszystkie podlegały odrzuceniu, więc szybko 

ponownie ogłosiliśmy kolejny przetarg, ponieważ musimy te środki wydać w tym 

roku, a to nie zawsze jest takie proste, niezależnie od tego, czy jest to duże czy małe 

zamówienie.   

4) Otworzyliśmy przetarg na zadnie „Budowa drogi gminnej Nr 131015W Puznówka 

Wygoda”, wpłynęły dwie oferty najtańsza na kwotę 6.960.601 zł, najdroższa 

8.639.606 zł. Ze środków unijnych mamy na to zadanie 3.700.000zł. Łącznie 

zadanie mieliśmy skalkulowane na 5.800.000 zł. Kwota znacznie przekracza budżet 

i rozważa unieważnienie przetargu i ogłoszenie nowego. Są to straszne pieniądze, 

chociaż trwa jeszcze analiza ofert. Myślała, że przetarg pójdzie taniej niż kosztorys.  

5) Również w tym roku otrzymaliśmy dofinansowanie od Marszałka w ramach 

programu  „Mazowsze dla straży pożarnych 2023”. Jest tu dostawa wyposażenia 

dla jednostek OSP z terenu Gminy Pilawa zawarliśmy umowę z Oddziałem 

Wojewódzkim Związku OSP z siedzibą w Siedlcach na kwotę 82.257 zł. Jeszcze w 

tym roku zakup sprzętu, o który wnosili strażacy zostanie zrealizowany.  

 Burmistrz poinformowała ponadto, że wykonawca, który realizuje duże zadanie 

drogowe za blisko 10 mln zł, które będziemy kończyć w przyszłym roku, ale które rozpoczął na 

ul. Szkolnej w Gocławiu, w miejscowości Żelazna, w Puznówce na fragmencie ul. Słonecznej 

do kaplicy, po niedzieli prawdopodobnie ma wejść na ul. Południową, bo już ma studnię, którą 

będzie musiał zamontować, będzie musiał robić przewiert pod drogą wojewódzką, żeby przebić 

się do kanalizacji i miejmy nadzieję, że jeżeli zimy nie będzie to coś się zacznie dziać. Drugi 

wykonawca na ul. Mickiewicza jeszcze nie wie ile zdąży zrobić, bo umowa upływa w 

przyszłym roku, więc projekt będzie zrealizowany, natomiast ma być on wykonawcą chodnika 

na ul. Wyszyńskiego, więc może nie zdążyć wszystkiego zrobić w tym roku. Mamy umowę 

dłuższą, więc nie ma zagrożenia i ma nadzieję, że roboty się rozpoczną.  

 Przypomniała, że w okresie od ostatniej sesji było Święto Niepodległości, niezwykle 

ważna dla nas wszystkich Polaków, tak jak Państwo wiedzą, była uroczystość u nas, uroczysta 

Msza św., oddanie i poświęcenie pomnika przy Łucznicy, o czym już wspomniała. 
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Podziękowała wszystkim, którzy uczestniczyli w tej naszej uroczystości. Podziękowała 

Dyrektorowi MGOK Pani S. Zakrzewskiej, pracownikom Ośrodka, pracownikom Urzędu, 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Pilawie za przygotowanie terenu i przygotowanie tej 

uroczystości. Myśli, że była to miła uroczystość, było sporo ludzi jak na taki dzień, była to 

sobota, pochmurno. Dodała, że wielokrotnie jest pytana dlaczego ten pomnik stoi w stronę drogi 

do Łucznicy. Starała się o tym mówić, ale przy okazji przypomni, że nieco został on 

przekręcony, dlatego, że projektowana jest obwodnica Pilawy, która będzie się mieściła po 

lewej stronie od drogi do Łucznicy, tam będzie rondo i z tego ronda będzie rozjazd na Jaźwiny, 

na Pilawę i na obwodnicę. Fragment drogi wojewódzkiej od łuku do drogi do Łucznicy nie 

będzie funkcjonował, ma być wyłączony z ruchu. Stąd przekręciliśmy ten pomnik, żeby później 

przy przebudowie obwodnicy nie trzeba było go już demontować, ma nadzieję, że tam się nic 

nie zmieni. Jakbyśmy nie zmienili teraz, to później stałby tyłem do głównej drogi. Tak jak już 

wspominała, treść napisu i cała forma pomnika i jego realizacja była uzgadniana z 

przedstawicielami grupy Armii Krajowej Obwodu „Gołąb” Garwolin, bo to oni dbali w dużej 

mierze o ten obiekt,  odwiedzali, palili znicze i składali kwiaty. My w ciągu roku też to 

porządkujemy. Ale to co można zauważyć, to prawie zawsze palą się tam znicze, czyli myśli, że 

nasi mieszkańcy też pamiętają. Myśli, że przebudowa i renowacja tego pomnika będzie też 

aktem działania przez naszą młodzież, bo tak naprawdę każdy z nas chodząc do szkoły pamięta, 

że chodziliśmy na wszystkie pomniki, groby, tego typu pamiątkowe głazy, zawsze 

pamiętaliśmy o tym i dobrze byłoby, żeby nasze szkoły również o tym pamiętały. Wie, że 

młodzież też nieraz chodziła i ma nadzieję, że ta przebudowa również wpłynie na to, że szkołą 

również będzie tam zaglądać i dbać o to. W Gocławiu to szkoła w główniej mierze dba o 

kamień, w Puznówce również szkoła dba o kamień, w Trąbkach mamy niejednokrotnie problem 

z grobami na cmentarzu, ale jest dużo różnego rodzaju grobów. Ma nadzieję, że jeszcze coś 

zrobimy, więc będzie to mobilizowało i harcerzy i młodzież szkolną do tego, żeby chodziła. 

Myśli, że szkoła w Pilawie też zechce się opiekować pomnikiem przy drodze do Łucznicy, 

będziemy jeszcze o tym rozmawiać.  

 Burmistrz poinformowała ponadto, że wczoraj odbyło się spotkanie w gazowni w 

Warszawie, było ono następstwem spotkania, które się odbyło w Jaźwinach i dotyczyło budowy 

gazociągu na terenie naszej gminy. Miała możliwość rozmowy o wszystkich problemach, bo to 

spotkanie sprzed dwóch lat, które odbyliśmy, nic nie wniosło, bo nic się nie zadziało. W 

ostatnim czasie Pani Poseł I. Kurowska takie spotkania robiła na terenie różnych gmin powiatu, 

było też spotkanie w Jaźwinach. Wczorajsze spotkanie było również zorganizowane, jako 

konsekwencja tamtego spotkania. Miała okazję rozmowy o wszystkich naszych 

miejscowościach, o naszych potrzebach, które do tej pory były zgłaszane. Podstawową rzeczą 

jest ul. Dworcowa w Pilawie, która nie ma jeszcze tego gazu. Przedtem nam pokazywano, że 

oni muszą mieć opłacalność inwestycji, jeżeli tej opłacalności nie ma, to nie widzą możliwości 

realizowania. Dwa lata temu umówiliśmy się, że poczekamy, aż będą bloki, bo być może będzie 

może krótsza trasa i łatwiej będzie to podłączyć i dopiero możemy mówić o ul. Dworcowej. 

Wczoraj pojawiły się inne koncepcje, czy jednak nie przez tory przeprowadzić gazociąg na ul. 

Dworcową, czy to nie będzie taniej i bliżej. Gazownia ma to dobrze przeanalizować i w 

najbliższym czasie rozpocząć działania, żeby zorientować się, jakie to będą koszty, żeby można 

było mówić na ile uda się to zrealizować, gro czasu poświęciliśmy na miejscowość Jaźwiny, bo 

to miał być główny powód tego spotkania, ponieważ mieszkańcy Jaźwin, zgodnie z założeniami 

spotkania złożyli 117 wniosków, jako osoby zainteresowane podłączeniem się do gazu. 

Gazownia mocno się nad tym pochyliła i to rozważa, z tym że koszt, który założyli przekracza 

ich możliwości finansowe, stąd również będą podejmować działania, żeby rozeznać się wśród 

wykonawców, jakie będą mogły być koszty dokładnie, bo na razie były to szacowane koszty i 

dopiero po rozeznaniu będą nas informować jakby to miało być. Jeżeli udałoby się cenę 

wynegocjować stosowną i zostanie to zatwierdzone, to będą zwracać się do mieszkańców, żeby 

mieszkańcy podtrzymywali swoje deklaracje, będą podpisywane umowy i dopiero będzie dalsza 

realizacja. Ma nadzieję, że to pójdzie dalej. Czas jeszcze jest dobry, rozmowa była bardzo 

ciekawa i dająca szansę, że coś się zadzieje. Kolejnym etapem była miejscowość Żelazna i 

Niesadna, bo swego czasu tam również były na ten temat rozmowy i wnioski. Chodziło o to, 
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żeby to połączyć te miejscowości z gminą Parysów, Wójt Gminy Parysów Pani B. 

Kwiatkowska również była na spotkaniu z gazownią w Warszawie. Rozważaliśmy, że jakby 

poprowadzili gaz z Gocławia przez Żelazną do Woli Starogrodzkiej, to byłaby szansa, żeby 

również zasilić miejscowość Żelazna i być może Niesadną. Pokazywaliśmy to wszystko na 

mapach, bo mają już przybliżone projekty, chociaż z ostatnich spotkań wynikało, że mają do 

końca 2021roku zrobić dokumentację, czego jeszcze nie ma, ale robią przymiarkę, żeby tamtędy 

przeprowadzić gaz. Na razie nie chcą wniosków z Żelaznej i Niesadnej, na razie zrobią 

monitoring, jakie byłyby to pieniądze, zastanowią się na co będzie ich stać, bo być może gdzieś 

kolonie wypadają, wiec na razie nie mówimy o tym, dopiero jak będą mieli precyzyjne 

informacje, to będą się zwracać do nas i do mieszkańców, czy w ogóle mieszkańcy będą 

zainteresowani, bo wiadomo, że jak mieszkaniec podpisze umowę, to ma maksymalnie 2 lata na 

to, żeby podłączyć się do gazu. Gazownia robi sieć tylko do skrzynki w ogrodzeniu, a każdy 

mieszkaniec musi później zrobić projekt indywidualnie i podłączyć budynek do gazu na swój 

koszt. Koszt podłączenia na ten moment jest w granicach 3, tyś zł. Wczorajsze spotkanie było 

zainicjowane i zorganizowane przez Panią Poseł I. Kurowską, uczestniczył w tym również Pan 

Poseł G. Woźniak. Jeżeli nic się nie zmieni, to jest szansa, że może coś by się ruszyło.  

 Burmistrz przypomniała, że trwa remont drogi wojewódzkiej w Trąbkach. Mieszkańcy 

nas pytają jak to jest z chodnikiem do Wygody. Burmistrz przypomniała, że chodnik do 

Wygody był robiony prze Miasto i Gminę Pilawa we współpracy z MZDW i tak jak 

wspominała, w tej chwili jest zmiana koncepcji, czyli zwiększenie zakresu zadania i od drogi 

ekspresowej S17 jest projektowana droga do kościoła w Trąbkach, była inwentaryzacja 

wszystkich zjazdów na tej trasie. Jest planowana ścieżka pieszo-rowerowa od S17 do Wygody, 

rozszerzyli to nawet do kościoła w Trąbkach, będą wymieniać chodnik, będzie zakryty rów, tam 

ma być kanalizacja deszczowa i ścieżka pieszo-rowerowa ma być prowadzona do samego 

kościoła w Trąbkach. Niezależnie od tego remontu, który się dzieje, pisemnie nam podkreślili, 

że uwzględnią naszą prośbę o rozwiązanie problemu skrzyżowania przy kościele, więc 

niezależnie od tego co teraz się dzieje, to jeszcze ma być to przedmiotem projektu i dalszych 

działań i jeszcze chwilę trzeba zaczekać, ale opracowanie dokumentacji trwa, więc nie od razu, 

ale coś się dzieje i w dalszym ciągu trwają prace projektowe, więc chce uspokoić, że to nie jest 

temat zapomniany, bo my zgodnie z zawartym porozumieniem swoje zrobiliśmy i daliśmy im 

ten projekt, który był wcześniej uzgadniany. Oni teraz rozszerzają to nasze zadanie na całą 

drogę i jest to fajne rozwiązanie, tylko tyle, że musi to potrwać. Przekazuje tylko informację i 

prosi o cierpliwość, bo dziś opracowanie dokumentacji oprócz tego, że jest bardzo drogie, to 

jest bardzo kłopotliwe i niestety długo trwa, a niestety tam gdzie wchodzą uzgodnienia z 

Wodami Polskimi, a tam gdzie jest jakakolwiek struga czy cokolwiek się dzieje to powoduje, że 

Wody Polskie mogą uzgadniać 8 miesięcy, rok dany projekt i tego też nie jesteśmy w stanie 

przyspieszyć. Stąd prosi o cierpliwość, ale szansa jest, że dalsze efekty będą.  

 

Ad. 16.Wnioski i oświadczenia radnych. 

Wniosków i oświadczeń nie zgłoszono. 

 

Ad. 17. Sprawy różne. 
Spraw różnych nie było.  

 

Ad.18. Zamknięcie sesji. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani  

D. Niemiec-Jóźwicka zamknęła LXXIII Sesję Rady Miejskiej w Pilawie. 

 

Protokół sporządziła: 

 E. Lemieszkiewicz 
Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 w Pilawie  

 

Dorota Niemiec-Jóźwicka 


